
 

J e g y z ő k ö n y v 

 

Készült: A Jogi és Ügyrendi Bizottság, valamint a Nemzetiségi Bizottság 2024. április 25-én 

a Megyeháza, Földszinti 5. sz. tanácskozó termében tartott együttes üléséről. 

 

Jelen vannak: a jelenléti ív szerint. 

 

Dr. Fekete Zoltán: Köszöntöm az ülésen megjelenteket, külön alelnök urakat és főkapitány 

urat. Megállapítom, hogy a bizottság ülése határozatképes 4 fővel. Javaslom a meghívóban 

jelzett napirendi pontok tárgyalását. A bizottság az alábbi határozatot hozta: 

11/2024. (IV.25.) JÜB. sz. határozat 

A Zala Vármegyei Közgyűlés Jogi és Ügyrendi Bizottsága 4 igen szavazattal, egyhangúan 

elfogadta napirendjét.  

 

Vincze Tibor: Köszöntöm az ülésen megjelenteket.  Megállapítom, hogy a Nemzetiségi 

Bizottság határozatképes 3 fővel, előzetesen jelezte távolmaradását Dobri Lajos bizottsági tag. 

A bizottsági ülés meghívóját és előterjesztéseit a bizottsági tagok elektronikusan megkapták.  

  

Más napirendi javaslat nem volt, a Nemzetiségi Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 

6/2024. (IV.25.) NB számú határozat 

 

A Zala Vármegyei Közgyűlés Nemzetiségi Bizottsága az elnök által előterjesztett 

napirendet 3 igen szavazattal, egyhangúan elfogadta.  

 

 

1. Rendelet-tervezet Zala Vármegye Önkormányzata 2023. évi gazdálkodásának 

zárszámadásáról, a maradvány megállapításáról 

 

Dr. Fekete Zoltán: Az előterjesztést a bizottság tagjai megkapták. Kérdezem a hivatal 

gazdasági vezetőjét kíván-e kiegészítést tenni? 

Hellerné Vizsy Rita: 2023-ban az önkormányzatnak adósságot keletkeztető 

kötelezettségvállalása nem volt. A bevételek 1.240.327 e Ft-ra, a kiadások 573.433 e Ft-ra 

teljesültek. Az önkormányzat és a hivatal működését takarékos gazdálkodás jellemezte. 

 

Dr. Fekete Zoltán: Köszönöm a tájékoztatást. Megadom a lehetőséget a kérdésekre. 

 

Dr. Weller-Jakus Tamás: Zárszámadásról, tehát megtörtént pénzügyi tranzakciókról 

beszélünk. A bevételi és a kiadási oldalon is látom, mi az oka annak, hogy az 

előirányzatokhoz, majd a módosított előirányzatokhoz képest a teljesítés jóval kevesebb? Túl 

lett esetleg tervezve a költségvetés, vagy miért ekkora a különbség a teljesítés és a tervezet 

között? Ugyanez látható az önkormányzatnál, a hivatalnál mind a bevételi, mind a kiadási 

oldalon egyaránt. A személyi juttatásoknál is ez tapasztalható. Folyamatosan azt hallottam 

Elnök úrtól, hogy azért működik törvénytelenül a hivatal, mert spórolni szükséges. Szeretném 

kérdezni, hogy miért vannak ekkora különbségek? Terveztünk egy összeget és jóval kevesebb 

teljesült. Volt esetleg valamelyik pályázatnál meg nem valósulás, mert az eltérések nem 

kicsik? Egyébként meg a takarékosságnak én kimondottan örülök, csakhogy nagyon nagyok 

az eltérések.  

 

Dr. Fekete Zoltán: Köszönöm a kérdést. Megadom a válaszlehetőségre a szót. 

 

 



 

Hellerné Vizsy Rita: Az önkormányzati bevételek esetében egy pályázatnál vártunk 30 millió 

forintot, de módosítás történt a pályázattal kapcsolatban, ezért nem érkezett meg az összeg. 

Idénre szintén beterveztük és meg is érkezett a pénzösszeg. A pályázati oldalon volt egy-két 

elmaradás, illetve lehívás. Kiadási oldalon azért kevesebb, mert azok az összegek, amelyek 

tartalékban vannak, azoknál nincs teljesítés, ezek megjelennek a maradványban is. A hivatal 

esetében van olyan - itt nincs is tartalék - hogy 3-4 évre előre megkapjuk pl. a TOP-os 

pályázatoknak az összegét. Ugyanez megvan az önkormányzatnál is, mint mondtam 

korábban, csak ott tartalékba el tudtuk különíteni.  

 

Dr. Fekete Zoltán: Nagyon szépen küszönöm a kielégítő választ. Megadom a szót Pácsonyi 

Imre alelnök úrnak. 

 

Pácsonyi Imre: Köszönöm a szót. Dr. Weller-Jakus Tamás képviselőtársamnak tennék egy 

megjegyzést, ha nem sértem meg. Igaz, hogy annak idején Cicero is a szenátusba minden 

egyes alkalommal elmondta, hogy Karthágónak el kell vesznie. Úgy látom, hogy ugyanezt a 

stílust követi és minden egyes alkalommal elmondja, hogy törvénytelenül működik a hivatal. 

Emlékeztetném, hogy elmondtuk már - nem működik törvénytelenül a hivatal, pályáztattunk 

aljegyzői állást, de aljegyzői pozícióra a megfelelő személyt kiválasztani nem tudtuk. 

Köszönöm.  

 

Dr. Weller-Jakus Tamás: Nem hasonlítom magam Cicerohoz és nem sértett meg a 

képviselőtársam, de megkérdeztem ezeket az adatokat, mert egy költségvetésnek valós 

adatokat kell tükröznie. Azt, hogy miért mondom, hogy törvénytelenül működik a hivatal, 

mert sajnos így van. Már többször elmondtam, hogy a törvény azt mondja ki, hogy köteles 

alkalmazni aljegyzőt a hivatalnak. Tettem egy esküt, hogy a törvényeket betartom és 

betartatom. A normális eljárás az lenne, hogy folyamatosan kellene hirdetni és keresni, úgy 

gondolom, hogy előbb utóbb Zala vármegyébe is találtak volna olyan személyt, aki az 

aljegyzői feladatokat el tudta volna látni. Azt végtelenül sajnálom, hogy ebbe a cinkosságba, 

hogy törvénytelenül működik a hivatal hosszú ideje, a Zala Vármegyei Kormányhivatal is 

partner. Köszönöm.   

 

Dr. Fekete Zoltán: Több kérdés, hozzászólás nem volt, a Jogi és Ügyrendi Bizottság az 

alábbi határozatot hozta: 

12/2024. (IV.25.) JÜB. sz. határozat 

A Zala Vármegyei Közgyűlés Jogi és Ügyrendi Bizottsága 3 igen és 1 nem szavazattal 

elfogadta és a közgyűlésnek is elfogadásra javasolja az önkormányzat 2023. évi 

zárszámadásáról, a maradvány megállapításáról szóló rendelet-tervezetét. 

 

 

Vincze Tibor: Kérdezem, hogy a Nemzetiségi Bizottság tagjainak van-e kérdése, 

hozzászólása? 

Kérdés, hozzászólás nem volt, a Nemzetiségi Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 

7/2024. (IV.25.) NB számú határozat 

 

A Zala Vármegyei Közgyűlés Nemzetiségi Bizottsága 3 igen szavazattal, egyhangúan a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolja az önkormányzat 2023. évi zárszámadásáról, a 

maradvány megállapításáról szóló rendelet-tervezetét. 

 

 

 



 

 

 

2. Rendelet-tervezet Zala Vármegye Önkormányzata 2024. évi költségvetésének 

módosítására 

 

Dr. Fekete Zoltán: Az előterjesztést a bizottság tagjai elektronikusan kézhez kapták. A 

módosításra a többletbevételek érkezése, előirányzat módosítások miatt volt szükség. 

Kérdezem a pénzügyi vezetőt kíván-e kiegészítést tenni? 

Hellerné Vizsy Rita: A költségvetés módosítás jelentős részét a többletbevételek átvezetése 

tette ki. Ezen belül pályázati bevételek, falugondnoki képzés és a június 9-i választások 

normatívái.  

 

Dr. Fekete Zoltán: Megköszönöm a tájékoztatást. Kérdezem, hogy a Jogi és Ügyrendi 

Bizottság tagjainak van-e kérdése, hozzászólása? 

Kérdés, hozzászólás nem volt, a Jogi és Ügyrendi Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 

13/2024. (IV.25.) JÜB. sz. határozat 

A Zala Vármegyei Közgyűlés Jogi és Ügyrendi Bizottsága 3 igen és 1 nem szavazattal 

elfogadja és a közgyűlésnek elfogadásra javasolja az önkormányzat 2024. évi 

költségvetésének módosítását.  

 

 

Vincze Tibor: Kérdezem, hogy a Nemzetiségi Bizottság tagjainak van-e kérdése, 

hozzászólása? 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt, a Nemzetiségi Bizottság az alábbi határozatot hozta: 

 

8/2024. (IV.25.) NB számú határozat 

 

A Zala Vármegyei Közgyűlés Nemzetiségi Bizottsága 2 igen és 1 nem szavazattal 

javasolja a 2024. évi költségvetés módosításának közgyűlés általi megtárgyalását. 

 

Köszönöm a bizottsági tagok megjelenését, a legközelebbi ülésre a munkatervtől eltérően 

június 13-án kerül sor. Egy gondolatot engedjenek meg nekem, mivel a következő ülés a 

választások után lesz – a bencéseknek van egy magyarországi címere, zöld-piros szín és 

benne egy latin kifejezés, a PAX. Ez nem csak annyit jelent, hogy szervusz, mert az is pax, 

hogy szervusz kezet fogok, hanem ugyanazt akarja jelenti, mint egyébként a galamb. A 

galamb a Bibliában a szelídséget jelenti, a békét. Az elkövetkező időszakra, az egész 

kampányra kívánok egymás között békességet, békességet az egész világban! 

 

Dr. Fekete Zoltán, Vincze Tibor: Köszönjük mindenkinek a részvételt, az együttes ülést 

bezárjuk. 

 

k.m.e. 

 

 

        Dr. Fekete Zoltán              Vincze Tibor 

        Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke         Nemzetiségi Bizottság elnöke 

 
 

 

 

         Kaj István                                       Nagy Zoltán 

     Jogi és Ügyrendi Bizottság tagja                Nemzetiségi Bizottság alelnöke 


